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O místo rektora Univerzity Karlovy usilují tři kandidáti
PRAHA 26. září (ČTK) - O funkci rektora Univerzity Karlovy (UK) usilují tři kandidáti, všichni reprezentují pražské
lékařské fakulty. O přízeň akademického senátu se budou ucházet bývalý děkan 1. lékařské fakulty Štěpán Svačina,
proděkan 3. lékařské fakulty Michal Anděl a bývalý předseda Akademického senátu univerzity Václav Hampl, který
působí na 2. lékařské fakultě. Informují o tom stránky UK. Uzávěrka přihlášek byla dnes.
Jeden z kandidátů by měl v únoru v čele největší a nejstarší české univerzity vystřídat Ivana Wilhelma, který je rektorem
už
druhé funkční období, a proto již nemůže kandidovat. První kolo voleb nového rektora se uskuteční 26. října. Ve svých
volebních tezích se kandidáti shodují v podpoře výjezdů studentů i pedagogů do zahraničí, ve větší otevřenosti fakult
a možnosti zapisovat si předměty na jiné než domovské fakultě. Chtěli by také zvýšit platy zaměstnanců školy a při
tvorbě rozpočtu univerzity se nehodlají spoléhat jen na zdroje ze státního rozpočtu.
Anděl chce, aby se z UK stala do 20 let elitní evropská univerzita. Kdyby byl rektorem, zasadil by se o to, aby vynikající
vědecké týmy měly odpovídající pracovní podmínky. Navrhuje také, aby vznikla nadace pro méně majetné studenty
a aby
byli podporováni i vynikající posluchači. Chtěl by také, aby se univerzita otevřela zahraničním studentům i pedagogům.
Hampl chce rozvíjet výjezdy studentů do zahraničí, systematicky hodnotit výuku nebo budovat pružný systém
celoživotního vzdělávání. Kombinací stipendií, grantových odměn a částečných úvazků má v úmyslu zvýšit příjmy
doktorandů. Chce zajistit bydlení nejkvalitnějším mladým pracovníkům, aby je udržel na škole. Inicioval by také vznik
nadace, která by absolventům pomáhala při jejich vstupu na trh práce.
Univerzita by se měla stát významným konzultantem státní i komerční sféry, plánuje třetí kandidát Svačina. Podle něj je
také třeba podporovat společné studijní i vědecké programy fakult. Chtěl by také, aby studenti procházeli více fakultami.
K tomu je podle něj nutné vytvořit univerzitní informační systém, který by to usnadnil.
Petra Měšťanová rot


